
URTEBETE GOBERNUAN

ERALDAKETAZ BETERIKO URTEA

PLENTZIAN

Duela urtebete, plentziarren konfiantzari esker alkatetzara
iritsi ginen. Hasiera gogorra izan zen, aurreko legegintzalditik
jasotako epaiketa eta gai konplexuekin, hala nola Arpillao
edo Isuskitzara iristeko errepidea.

Urte baten ondoren, lan eskerga egin da, udal langile, kargu
politiko eta herriko eragileen dedikazioarekin. Egoera
konplexuetako asko desblokeatzeko bidean daude, gure
taldearen konpromisoa eta lana islatuz.

Tarte honetan, hauteskunde ziklo bat izan dugu aurrez
aurre: autonomikoak, estatukoak eta europarrak.
Nabarmen egin dugu aurrera, lehen indarrekiko distantzia
murriztuz eta ia lehian arituz.

EH Bilduren hazkundea izugarria izaten ari da. Eskuin
muturraren eta postulatu atzerakoien hazkunde-garai
hauetan, herri-gehiengoen bizi-kalitatea hobetzeko eta
eskubide eta askatasun gehiago izango dituen esparru
propioa sortzeko politikak ezartzen jarraitu behar dugu.

Horregatik, gure bizitza
komunitarioa ehuntzen
duten mugimendu
sozialak indartsu izatea
garrantzitsua dela uste
dugu, hala nola eta
pentsiodunen
mugimendua.

Zaintza-greba beste
mobilizazio handi bat
izan zen gure herrian eta
lau lurraldeetan.

Gaur egun, Plentzian eta
Euskal Herrian erronka
handiak ditugu aurrez
aurre, hala nola
zainketak, trantsizio
ekologikoa,
mugikortasuna edo
etxebizitzarako
eskubidea. Datozen
urteak garrantzitsuak
dira ezker subiranistak
bloke historiko berri bat
bultza dezan,
ezkerraren, nazioaren
eta aurrerakoiaren
ikuspegiarekin.

EUSKARAZ

eta

GAZTELERAZ



Lehen urteak emandakoa
Lo que ha dado el primer año

Desde que entramos al gobierno, hemos trabajado arduamente para implementar los
cambios necesarios que nuestro pueblo requería. En este intenso y difícil año, hemos
logrado profundizar en diversos aspectos para el bienestar de las y los plentziarras.
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  - Redefinición del uso de edificios municipales.
  - Definición y propuestas de mejora de la red de parques públicos.
  - Mesas de transición ecológica, feminismo y educación.
  - Reuniones de barrio  y sectoriales con los ciudadanos.
  - Un día a la semana dedicado a recibir a las vecinas desde alcaldía

 - Respuesta a todos los escritos de los grupos políticos.
 - Entrega anticipada de documentación.
 - Constantes invitaciones a reuniones  (más de 40).
 - Publicación del plan de gobierno enviado a los domicilios.
 - Creación de un canal de WhatsApp para informar a plentziarras.

Transparencia

- Mantenimiento y mejora del frontón de Labasture
- Estudio para la reparación del parking Azurtegiondo. 
- Inicio de obras de reparación de los locales de Arpillao
- Estudio de alternativas para el futuro del parking de Arpillao.
- Análisis de financiación para la obra del parking de Arpillao*

* La decisión del futuro del parking se tomará en conjunto con la ciudadanía,
valorando la posibilidad a modo de referéndum.

Infraestructuras

Barrios

Participación ciudadana

- Expediente de investigación de la titularidad de los viales de
Isuskitza, que se espera su resolución para final del 2024.
  - Licitación de obras de urbanización de la carretera general de
Saratxaga, después de 4 años de parálisis, lo que supondrá un
incremento de los costes

- Plentziatruk: Mercado de segunda mano.
- Kantatzen Duen Herria: Maratón de grupos plentziarras.
- Rexcatering: Aprovechando los excedentes de comida del instituto.

Iniciativas populares
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- Dirulaguntzen jarraipen sakona. Hainbat arlotan eskatu ditugu, hala
nola: kirol-instalazioak, kultura, irisgarritasuna eta energia. 12 guztira.
- Eskolako patioaren eraberritze partziala, lortutako dirulaguntzarekin.
- Hitzarmena Aranzadirekin memoria historikoa aztertzeko (1936-1978) 
- KirolMugi: Beste udalerri batzuetako kiroldegien doako erabilera.
- Hirugarren Adinekoekin Lagunkoiak diren Hirien Sarea.

- Hileta zibilak.
- Hondakinak.
- Trafikoa arautzea udan.
- Prezio publikoak

Ordenantza berrien diseinua

- Lorategiak eta sastrakak garbitzea.
- Espazio hautsien saneamendua: metroko aparkalekua esaterako
- Grafitiak garbitzea.
- Produktu irristagaitzak aplikatzea.
- Hondakinen inguruko azterketa eta hondakin organikoen zein
edukiontzi arrunten aldaketak.

Mantentze-lanak eta garbiketa

Dirulaguntzak eta hitzarmenak

Egindakoak:
- Hondakinak biltzeko zerbitzua.
- Kultur etxea eta topalekua.
- Plagen kontrola.
- Aholkularitza juridikoa.
- Kale-garbiketa.
- Arpillaoko lokalen eta Saratxagako obrak.

Lizitazioak eta obra txikiak

- Irudi korporatiboa eta web orria eguneratzea.
- KZ Gunea berriro martxan jartzea Goñi Portalen.
- Obra txikiko lizentziak arintzeko ordenantza.
- Udalean datafono bidezko ordainketa erraztea.
- OHZren %50eko errekargua erroldatu gabeko etxebizitzei.

Modernizazioa eta diru-bilketa

Bidean daudenak:
-  Lorezaintza
 - HAPO zerbitzua.
- Udal eraikinen
garbiketa zerbitzua



Urtebeteko udal kudeaketa:
Hausnarketak eta autokritika

“La capacidad de las administraciones pequeñas es limitada,
sufriendo demoras al poner en marcha ciertos servicios”

Gobernu-taldearen buru izan garen lehen
urtean, foro ugari ireki ditugu ideiak trukatzeko
eta erabakiak hartzeko. Hala ere, batzuetan ez
dugu jakin behar bezala argitzen aldez aurretik
azalpenak behar zituzten erabaki batzuk.
Adibide bat Areatza da, saneamendu-sarea
kaltetzen ari ziren 12 zuhaitz kendu behar izan
baikenituen. Gaur egun, loreontzi batzuk erosi
ditugu zuhaitz berriak landatzeko, baina ez da
behar bezala jakinarazi. Egoera txarrean zeuden
40 bankuen aldaketa ere egin genuen,
iraunkortasun handienekoak aukeratuz, nahiz
eta beste leku batzuetan egurrezko bankuak
mantendu ditugun.

Beste adibide bat elizan sarbideak kontrolatzeko
kamera bat instalatzea da. Uste dugu plazak ez
direla aparkaleku publiko bihurtu behar, baina
bizilagunei horren berri eman behar genien, eta
haien funtzionamendua behar bezala azaldu.

Mantentze-lanei dagokienez, lan handia egin
bada ere, oraindik lan handia dugu aurretik.
Zabor bilketaren zerbitzua eta edukiontzien
antolaketa hobetu ditugu, baina egokiak izan ez
garen puntu batzuk doitu behar ditugu.
Garbiketa-zerbitzuaren kontrola zorrotza izan
da, baina batzuetan, beste arrazoi batzuengatik,
ez da garbitasun egokirik bete zenbait auzotan.
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Administrazio txikien ahalmenaren adibide dira
Topaleku zerbitzua edo hondartzako lokaletako
obrak. Gure herriaren funtzionamendua
ulertzeko pedagogia egitea oso garrantzitsua
dela uste dugu.

Lantzen ari garen erronketako bat garbiketa
zerbitzuaren mankomunazioa da, Gorlizekin
azpiegitura partekatzeko eta zerbitzuak
optimizatzeko. Herrien arteko koordinazioan
sakondu behar dugu.

Gai asko daude bideratzeko: autoek
inbaditutako Erriberako espaloiak, Txipioko
aparkalekuaren ez-betetzeak kontrolatzea,
abandonatutako lursailak egiteko aginduak,
ingurunea edertzea, hondakinen gaikako bilketa
hobetzea, katuetan CER metodoa ezartzea eta
hilean 4.000 euroko fakturekin animaliak biltzea,
bai eta diru-sarrerak eta gastuak egokitzea tasa
zaharkituekin.

“Creemos que ha sido un año fructífero en el que se ha trabajado mucho desde
todas las áreas. Sin embargo, somos exigentes con nosotros mismos. Hay
aspectos que debemos mejorar y experiencias de las que debemos aprender”

Informazio sakonagoa
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1 ARBOLES DE AREATZA

Tras crear graves problemas en la red de

saneamiento, nos hemos visto obligad@s a

retirarlos. Pronto, los arboles serán

repuestos con grandes macetas para

evitar que vuelva a suceder lo mismo.

2 NUEVOS CONTENEDORES

La reordenación responde a tener islas

completas. La actual tasa de reciclaje es

muy baja (20 %) y la Unión Europea marca

como objetivo un 55 % en 2025. De no

revertirlo, nos llevará a pagar un sobrecoste

de 90.000€ en el tratamiento de los residuos.
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Un poco de pedagogía:
Aclarando ciertos temas.

En este primer año de gobierno, hemos tenido que tomar medidas que en ciertas ocasiones han
podido crear  inquietud en una parte de la sociedad plentziarra. Es por ello, que hemos decidido
dedicar este apartado a explicar el por qué de algunas de ellas:

Respondiendo a las necesidades del

municipio, estamos trabajando para

regular el uso del espacio publico por las

terrazas. Tarea que está conllevando

mayor trabajo del que esperábamos.

REGULACIÓN DE LAS TERRAZAS

¿Cómo ha
afectado
la subida

de precios
en

nuestros
servicios?



Desde nuestra llegada al gobierno, hemos tenido
trato con las dos agrupaciones que actualmente
componen la oposición. Desde el inicio
marcamos una línea clara: 

En este sentido, hemos trabajado en diversas
áreas: traslado de información, facilitación de
documentación antes de los plazos establecidos
por el reglamento e invitaciones a actos y
reuniones. Hasta la fecha, podemos decir que
hemos invitado a los grupos políticos de la
oposición a más de 40 reuniones y actos,
mucho más en un año de los que recibimos los
anteriores cuatro años. Sin embargo, el trato
recibido por parte de los dos grupos opositores
ha sido diferente.

Respecto a la Agrupación Electoral Isuskitza,
hemos tejido una relación de confianza, trabajo
conjunto y cordialidad. Aunque en ocasiones
no compartamos la misma perspectiva en
ciertos puntos importantes, valoramos muy
positivamente esta relación, que debe ser el eje
de la vida municipal. Apreciamos el esfuerzo de
esta agrupación por trascender mas allá de la
problemática de su barrio, lo cual es crucial para
seguir creando puentes.

En cuanto al Partido Nacionalista Vasco (PNV), la
situación, por desgracia, es muchas veces
opuesta. La falta de autocrítica es patente, y
constantemente adoptan posiciones de
ataque frontal al equipo de gobierno,
utilizando la mentira sin pudor. 

AEI

“No tratar a la oposición como el PNV trató al tejido asociativo en la
legislatura anterior, extendiendo este enfoque al resto de la ciudadanía de

Plentzia.”

REPARTO AHORA REPARTO POR IGUAL

¿A qué se ha dedicado el PNV?
Estos meses su acción se ha basado casi
exclusivamente en la actividad plenaria, con
silencio de dos meses entre pleno y pleno, y
donde las propuestas brillan por su ausencia.
Esta actitud de inacción y ataque al gobierno, sin
autocrítica alguna, no es buena para nadie.

Además, en temas que requerían unidad de
acción para presionar a otras instituciones, el
PNV no ha hecho ninguna propuesta ni se ha
sumado a la solicitud, pese a que gobierna en
la Diputación. Ejemplo de ello son el aumento
de la frecuencia del metro o la licitación de
Bizkaibus, pudiendo incluir en esta última una
línea que pase por Isuskitza.

En resumidas cuentas este es el modus operandi
del PNV y al que nos tiene ya acostumbrados:
gobernar solo para los suyos. Además de la
negativa a aumentar la frecuencia de metros en
una zona (Uribe Kosta) donde gobierna EH
Bildu, en la Diputación sigue trabajando de una
forma desigual en el reparto del dinero que
dan a los municipios (Udalkutxa). Esto no es una
apreciación de EH Bildu Plentzia, los datos  de la       
siguiente página hablan por si solos.

¿Sabías que si equiparamos por habitante el
dinero que reparte la Diputación Foral de
Bizkaia a cada municipio (Udalkutxa), las
personas que residimos en Plentzia en 2024
recibimos 360 euros menos que cada
habitante de Bilbao? Pero, ¿Cómo se traslada
esto en dinero total? Te lo explicamos:
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Alcance de un año de gestión: Trabajando por
Plentzia a pesar de algunas oposiciones.

+1.575.000€ más

En los últimos 4 años  
5.649.930 € mas

360€ menos por
habitante que Bilbao



1
Zeintzuk izan dira aurreko udal gobernuak utzitako “opariak”?
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5

Topalekua lau urtez izan dute itxita, eta ez zuten
inolako lanik aurreratu berriz zabaltzeko. Lan
handiaren ostean, lizitazioaren amaierako fasean
gaude, eta 2024an zabalduko dugu berriz.

Topalekua 4 urtez itxita

Zaborra biltzeko enpresa lau urtez aritu da
lanean kontratu barik eta modu prekarioan.
Lizitazioa sortu ostean, enpresa berria
uztailean hasiko da zerbitzua hobetuz.

Zabor bilketaren enpresa
4 urtez kontratu gabe

Aurreko legegintzaldian Aldundiaren
dirulaguntza jaso zen gastu guztiak
ordaintzeko. Dirua izanda ere, ez zuten obrarik
egin eta orain kostuen igoera (800.000€)
plentziarrok ordaindu behar dugu. 

Saratxagako errepidea

Arpillaoko hesiak lau urtez alokatzen aritu dira
kontratu barik. Hesien eta udan jartzen diren
komunen gastua 80.000€koa izan da, obra
lehenago egin izan balitz aipatutako dirua
aurreztuko genukeen. 

Arpillaoko hesiak

Epaile batek 300.000€ko kalte-ordaina
ordaintzera zigortu du Udala, EAJ-PNVko alkate
baten garaiko hirigintza-garapen zapuztuagatik.

Hirigintza plan zapuztua



- No es una guerra, es un genocidio -
 

Elkartasuna Palestinako lagunekin
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